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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ez lenne a falvak megmentésének nagy terve? " 

„Összesen 5,4 millió négyzetméternyi ingatlanvagyont ajánl fel az állam a Magyar falu programban
kistelepüléseknek; 2055 ingatlanról van szó, és 935 önkormányzat juthat ingyenesen a 
vagyonelemekhez - közölte kedden Budapesten, sajtótájékoztatón Mager Andrea, a nemzeti vagyon 
kezeléséért felelős tárca nélküli miniszter és Gyopáros Alpár, a modern települések fejlesztéséért 
felelős kormánybiztos.

Mager Andrea ismertette: az ingyenes vagyonátadásról szóló leveleket a tervek szerint ezen a héten,
illetve június első heteiben küldik ki az önkormányzatoknak.

Gyopáros Alpár, a modern települések fejlesztéséért felelős kormánybiztos közölte: az érintett 
települések polgármestereitől július 15-éig várják a nyilatkozatokat - képviselő-testületi határozattal
megerősítve - arról, hogy átveszik-e a felajánlott ingatlanokat. Ezt kormányzati és országgyűlési 
jogalkotási feladat is követi, melynek eredményeként 2022. január 1-jétől tudnak elindulni a 
vagyonátruházási eljárások - mondta.

Gyopáros Alpár a felajánlott ingatlanokról szólva példaként említette: ha egy kistelepülés "kinövi" 
az óvodáját, akár annak bővítésére is használhatja az új ingatlant, de amennyiben forgalomképes, 
úgy akár értékesítheti is.

Térségünk képviselője, lapunk kérdésére kifejtette: a Magyar falu program eddig is úgy működött, 
hogy azt “maguk a falvak írták”. Az állami tulajdonú ingatlanok helyi hasznosítását szintén a 
falvaink, többek között a rábaközi és sokoróaljai falvak kérték. A javaslatunk azonban ennél is 
tovább megy: a hasznosítás helyett tulajdonba adnánk ezeket az ingatlanokat a falvaknak. Ezzel 
aztán bármit kezdhet a település: eladhatja, bérbe adhatja, vagy bármilyen közcélra hasznosíthatja. 



A legfontosabb, hogy a falu vagyonát növelik.” -eddig a hír.

A hír, amivel telezengték a sajtót. Az ellenzék részéről is megérdemelnek egy tapsot. Pontosabban 
megérdemelnének, ha nem ismernénk az előzményeket, és ha nem tudnánk számolni.

A dicshimnusz helyett tehát nézzük a tényeket. A vidék pártjaként mindig kiálltunk a falvakért. 
Akkor is, amikor az önrendelkezésüket csorbították, akkor is, amikor Önök gyakorlatilag 
lenullázták a szabadon felhasználható forrásukat. Minden adandó alkalommal felhívjuk a figyelmet 
arra is, hogy tarthatatlan az önkormányzati alkalmazottak bérezése. Ezeknél a vidékellenes 
lépéseknél világosan kirajzolódik a kormány valódi arca és hozzáállása a falvakhoz. Ahogy akkor is
kibukott a hazug szavak és a tettek között feszülő ellentét, amikor az állami földterületek döntő 
részét privatizálták. Arról most ne is beszéljünk, hogy miként mentek szembe a korábbi ígéreteikkel
és miként tették éppen az ellenkezőjét annak, amit ígértek. Hiszen privatizációról korábban szó nem
volt, sőt erősebb állami jelenlétet sürgettek a földpiacon. De idő hiányában erre most újra tényleg 
nincs idő kitérni, továbbá értelme sem lenne, hiszen eddig sem kaptunk rá magyarázatot. Azt 
mégsem merik bevallani, hogy kizárólag a legtehetősebbeket akarták kitömni még néhány százezer 
hektár termőfölddel. El is jutottunk a lényeghez.

Ha már privatizáltak, akkor miért nem volt lényeges a települések érdeke és véleménye? Amikor a 
legjobb helyen lévő és a települések számára is legértékesebb területeket adták el, miért nem 
hallgatták meg a falvakat, városokat? Sőt, kifejezetten tilos volt nekik a földárverésen megjelenni. 
Most, amikor már tényleg csak azok a földek maradtak, ami senkinek nem kellett, nagylelkűen 
felajánlanak belőle az önkormányzatnak. De nézzük meg mennyiről is van szó: 540 hektár. 
Ennyivel akarják kiszúrni 935 önkormányzat szemét. Átlagban 0,58 hektár jut így egy településnek.
Jól ízlelgessük ezt a számot! Ez öt építési telek mérete. Összehasonlításképpen: egyedül Mészáros 
Lőrincnek és családjának negyvenszer ennyi földet juttattak az elmúlt években, mint amit most 935 
önkormányzatnak felajánlanak. Ezt van képük úgy tálalni, mintha érdemi vagyongyarapodás 
történne a magyar falvakban.

Ezt komolyan gondolták?
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